
P R O T O K Ó Ł   nr III/2010  
z  sesji  Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  odbytej 29 grudnia 2010 r. 

w sali Gminnej Biblioteki Publicznej w Chrzypsku Wielkim 
w godz. od 10oo do 125o   

 

 

 

Proponowany porządek obrad : 
  1.  Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uzupełnienia i uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Raport  o stanie gminy. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie : 

� wprowadzenia zmian w rachunku dochodów własnych Przedszkola i Zespołu Szkół, 
� środków nie wygasających w 2010 r., 
� zmiany uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości, 
� wzoru deklaracji do podatku, 
� powołania Zespołu Interdyscyplinarnego, 
� uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2011, 
� Wieloletniego Programy Współpracy Gminy Chrzypsko Wielkie z Organizacjami 

Pozarządowymi na lata 2011 – 2015, 
� zmiany składu osobowego Komisji Inwentaryzacyjnej, 
� zmian do budŜetu gminy na rok 2010, 
� wyraŜenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy 

nieruchomości oznaczonych jako działki nr 134/2, 137/5 i 136/2 połoŜonych w 
miejscowości ŁęŜce, gmina Chrzypsko Wielkie. 

  7.  Wolne głosy i wnioski. 
    8.  Zakończenie obrad. 
 

 

 

 
 
   

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
do p. 1 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy   Grzegorz 
Sułek. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika, Radcę 
Prawnego, zaproszonych gości , sołtysów , dyrektorów i kierowników jednostek 
samorządowych oraz wszystkich radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, Ŝe na dzisiejszą sesję przybyli wszyscy 
radni, co zgodnie z art.14 ustawy o samorządzie gminnym wobec ustawowego składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych  , stanowi quorum pozwalające podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
do p. 2 
 Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
Przew. Rady Gminy zapytał, czy ktoś wnosi uwagi lub uzupełnienia do zaproponowanego 
porządku obrad , sam poprosił o uzupełnienie porządku  o sprawozdanie z działalności 
międzysesyjnej Wójta oraz o podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia Ŝwirowni,  
a wykreślenie pkt dot. podjęcia uchwały w sprawie reorganizacji KZB i utworzenia 
odrębnego obwodu głosowania w DPS ŁęŜeczki, które pomyłkowo znalazły się w porządku 
obrad. 
 Innych zmian nie wniesiono. 
Przew. Rady Gminy poprosił o przegłosowanie poprawionego porządku obrad. W głosowaniu 
jawnym 15 radnych biorących udział w głosowaniu przyjęło poprawiony porządek obrad bez 
głosów przeciwnych i wstrzymujących. 
 
do p. 3 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 
wyłoŜony na stole prezydialnym był teŜ dostępny w biurze Rady Gminy oraz na stronie 
internetowej. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś wnosi uzupełnienia do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
Nie wniesiono uzupełnień, wobec tego Przew. Rady Gminy poprosił o  przyjęcie protokołu 
bez odczytania. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych, protokół z poprzedniej sesji został przyjęty  
15 głosami , głosów przeciwnych i wstrzymujących  nie było. 
 
 
do p. 4 i 5 
 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta. 
Sprawozdanie to złoŜył Wójt  Edmund Ziółek .Wójt poinformował zebranych , Ŝe 
sprawozdanie będzie składało się z dwóch części : I sprawozdanie robocze, II raport o stanie 
gminy. 
Przew. Rady Gminy podziękował za złoŜone sprawozdania , zapytał czy są pytania do 
przedstawionych sprawozdań – pytań nie zgłoszono. 
 
Przerwa 
 



Przew. Rady Gminy powitał p. Romualda Ajchlera posła na Sejm RP , poniewaŜ dzisiaj 
odbywa się kilka sesji, w których poseł chciałby uczestniczyć, Przew. Rady Gminy poprosił 
posła o zabranie głosu. 
 
Poseł R. Ajchler – przeprosił za spóźnienie, pogratulował wszystkim z okazji wyborów , 
złoŜył Ŝyczenia świąteczne oraz złoŜył ofertę współpracy. 
 
 Przew. Rady Gminy w imieniu wszystkich podziękował za Ŝyczenia. 
Sołtys Ługowski – kiedy będą dopłaty dla rolników ? 
Poseł – juŜ są, wiem bo miałem sygnały z innych gmin powiatu i sprawdzałem. Część dopłat 
juŜ spływa do naszego powiatu. 
 
Sołtys Poliński – wnioski składamy w kwietniu,  a dopłaty dostajemy w grudniu. 
 
Poseł podał swój nr telefonu, na który moŜna telefonować we wszelkich sprawach – 
602287686. 
 
A. Michalak – radny powiatowy – uzupełnił wypowiedź posła, stwierdził, Ŝe te same pytania 
były zadawane na Radzie Powiatu i okazało się, Ŝe wypłacono juŜ ok. 60% dopłat. 
 
Sołtys Ługowski – parę miesięcy temu zgłosiłem do MojŜeszowicza i St. Kalemby  co dalej  
z gospodarstwem rolnym w Białczu ? 
 
Poseł – tym się zajmuje poseł Kalemba, nie chcę wchodzić w jego kompetencje, ale jeszcze 
dzisiaj się tym zajmę. 
 
do p. 6 
 Podjęcie uchwał : 

� wprowadzenie zmian w rachunku dochodów własnych Zespołu Szkół i Przedszkola 
Przew. Rady Gminy poprosił o przedstawienie tematu. 
Skarbnik – uchwała jest konieczna do podjęcia ze względu na zmiany w ustawie o finansach 
publicznych. Projekt uchwały omówiono na posiedzeniu komisji oraz przedłoŜono do 
zaopiniowania do Kancelarii Prawnej. Z projektu, który omówiono na posiedzeniu komisji 
Kancelaria wykreśliła paragraf 2, bo był zapisem ustawy. 
 
Przew. Komisji Spraw Gospodarczych  M. Kamyszek – projekt został pozytywnie przyjęty  
i zaopiniowany na posiedzeniu komisji. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/09/2010 w sprawie utworzenia 
wyodrębnionych rachunków dochodów własnych jednostek oświatowych. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Uchwałę podjęto 15 głosami, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących i stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu z sesji. 
 

� ustalenia wydatków , które nie wygasają z upływem  roku budŜetowego 2010. 
Skarbnik Gminy poinformował, Ŝe od ostatniego posiedzenia komisji, na którym omówiono 
projekt tej uchwały , zaszły zmiany wszystkie wolne środki wyszły na zapłacenie faktur. 
Wojewódzki Fundusz robi uniki od 02 września  i ciągle nam zmienia kwoty poŜyczki. 
Przew. Komisji Spraw Gospodarczych M. Kamyszek – projekt był szczegółowo omówiony 
na posiedzeniu komisji i w trochę innym brzmieniu uzyskał akceptację komisji. 



Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/10/2010 w sprawie ustalenia wydatków , 
które nie wygasają z upływem  roku budŜetowego 2010. 
W głosowaniu jawnym brało udział 15 radnych. Uchwałę podjęto 15 głosami, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała jest załącznikiem nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

� zmiany uchwały Nr XL/235/2010 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie z dnia  
      28 października 2010 r. 

Projekt tej uchwały dotyczy wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok. W uchwale w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na rok 2011 naleŜy wprowadzić następujący zapis  - § 1 
ust. 1 lit. e ) od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty 
udzielające tych świadczeń – 4,16 zł  od 1m2  powierzchni uŜytkowej. 
 
Przew. Komisji Spraw Gospodarczych radny M. Kamyszek poinformował zebranych, Ŝe 
zmiana brzmienia zapisu w uchwale została przyjęta bez głosów przeciwnych i 
wstrzymujących. 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/11/2011 w sprawie zmiany uchwały  
Nr XL/235/2010 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie z dnia 28 października 2010 r. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych, którzy podjęli uchwałę bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 6 do protokołu z sesji. 
 

� wzoru deklaracji do podatku. 
Przew. Rady Gminy poinformował zebranych, Ŝe wzory nowych deklaracji podatkowych 
wprowadzono dla ujednolicenia i usprawnienia procedur podatkowych. 
 
Radny  Mariusz Kamyszek – po przedstawieniu przez Panią Wicewójt  na posiedzeniu 
Komisji Spraw Gospodarczych , przygotowanych wzorów deklaracji podatkowych , 
przyjęliśmy je bez uwag. 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/12/2010 w sprawie określenia wzorów 
formularzy deklaracji i informacji do podatków : od nieruchomości, rolnego i leśnego. 
W głosowaniu jawnym 15 radnych biorących udział w głosowaniu, podjęło uchwałę bez 
głosów przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

� powołania Zespołu Interdyscyplinarnego. 
Przew. Rady Gminy – ustawa o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie nałoŜyła na gminy 
obowiązek powołania  Zespołu Interdescyplinarnego . 
Temat ten był szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Oświatowo – Społecznej. 
 
Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej radna G. Grzesiak – na posiedzeniu komisji 
omówiono temat  oraz  projekt uchwały i pozytywnie zaopiniowano. 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/13/2010 w sprawie powołania Zespołu 
Interdyscyplinarnego. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych. Uchwałę podjęto 15  głosami bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

� uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2011. 



W tym temacie takŜe przepisy ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi zobowiązują samorząd do uchwalenia corocznie  Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych .  
 
Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej G. Grzesiak – na posiedzeniu komisji pozytywnie 
zaopiniowano Program, natomiast plan finansowy zostanie omówiony przy okazji 
przygotowywania projektu budŜetu. 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/ 13/2010 w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2011. 
W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 15 głosami przy 15 głosujących. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie zgłoszono. Uchwała jest załącznikiem nr 9 do protokołu. 
 

� Wieloletniego Programy Współpracy Gminy Chrzypsko Wielkie z Organizacjami 
Pozarządowymi na lata 2011 – 2015. 

Radna G. Grzesiak - po zapoznaniu z projektem Wieloletniego Programu i uzupełnieniu tego 
projektu o zgłoszone propozycje , przyjęliśmy Wieloletni Program. 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/15/2010 w sprawie Wieloletniego 
Programy Współpracy Gminy Chrzypsko Wielkie z Organizacjami Pozarządowymi na lata 
2011 – 2015. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych .Uchwałę podjęto 15 głosami 
bez głosów przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 10 do protokołu z sesji. 
 

� zmiany składu osobowego Komisji Inwentaryzacyjnej. 
Przew. Rady Gminy – w związku z upływem kadencji Rady Gminy i wyborem nowych 
radnych, konieczne jest uzupełnienie składu osobowego Komisji Inwentaryzacyjnej. 
M. Kamyszek  Przew. Komisji Spraw Gospodarczych – na posiedzeniu Komisji  Spraw 
Gospodarczych ustaliliśmy zmiany personalne w składzie osobowym Komisji 
Inwentaryzacyjnej. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/16/2010 w sprawie zmiany uchwały 
Rady Gminy Chrzypsko Wielkie Nr XVIII/106/2008 w sprawie powołania  Komisji 
Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 
W głosowaniu jawnym 15 radnych uczestniczących w głosowaniu , podjęło uchwałę bez 
głosów przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 11 do protokołu. 
 

� zmian do budŜetu gminy na rok 2010. 
Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o przedstawienie propozycji zmian koniecznych do 
wprowadzenia w tegorocznym budŜecie. 
Skarbnik Gminy T. Olejnik : 

- wyłączono z planu  przychodów i rozchodów kwoty planowanych kredytów i 
poŜyczek, których nie zaciągniemy w bieŜącym roku. Wyliczono i wykazano wolne 
środki finansowe z lat ubiegłych, 

- dokonano korekt w zadaniach inwestycyjnych finansowanych z udziałem środków 
unijnych, 

- otrzymano dofinansowanie z FOGR w kwocie 21 tys. zł na zrealizowanie inwestycji 
drogowej w Mylinie, 

- w związku z wysokim wykonaniem dochodów z tyt. opłat za pozwolenia na sprzedaŜ 
napojów alkoholowych, nadwyŜkę przeniesiono do środków niewygasających, 

- zwiększono o 5 tys. zł plan dochodów własnych  przedszkola „U REKSIA” z tyt. opłat 
za wyŜywienie dzieci, 

- w związku z akcją zima zwiększono o 30 tys. zł środki na utrzymanie dróg gminnych, 



- na sfinansowanie części wydatków związanych z modernizacją hydroforni planowano 
zaciągnąć poŜyczkę w WFOŚiGW. Wniosek gminy rozpatrzono pozytywnie i 
22.10.br  przyznano poŜyczkę w kwocie 686 tys. zł. Jednak później z nie 
zrozumiałych przyczyn, pracownicy funduszu podjęli szereg działań, w wyniku 
których kwota poŜyczki kilka razy była zmniejszana. W ten sposób ostatecznie  
zmalała do 181 tys. zł. Konieczne było poszukanie w budŜecie brakujących  

      430 tys. zł. Konieczne było dokonanie stosownych przesunięć : inwestycje drogowe 
zmniejszono o 251 tys. zł, zmniejszono kwoty rezerw celowych  o 64.879  zł, środki 
na obsługę zadłuŜenia zmniejszono o 30.356 zł, wydatki na wynagrodzenia i pochodne 
w Zespole Szkół  zmniejszono o 43.700 zł, zmniejszono wydatki w zakresie gosp. 
nieruchomościami o 12.180 zł oraz wydatki w zakresie gosp. komunalnej o 25.400 zł, 

- dokonano innych zmian w planie dochodów  i wydatków by lepiej dostosować go do 
bieŜących potrzeb. 

 
Radny T.Jurgowiak – wygląda dosyć dobrze, jakie będą zasoby finansowe na koniec roku ? 
Skarbnik – moŜemy przejść z zerem, złoŜyliśmy wniosek o uruchomienie kredytu. Jeśli Woj. 
Fundusz nie przeleje nam środków, to będziemy siedzieć i wybierać co zapłacić. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Skarbnik Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/17/2010 w sprawie zmian do budŜetu gminy 
na rok 2010. 
W głosowaniu jawnym brało udział 15 radnych. Uchwałę podjęto 15 głosami bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała jest załącznikiem nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

� wyraŜenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy 
nieruchomości oznaczonych jako działki nr 134/2, 137/5 i 136/2 połoŜonych w 
miejscowości ŁęŜce, gmina Chrzypsko Wielkie. 

Radny M. Kamyszek  Przew. Komisji Spraw Gosp. –  po wielkich i trudnych dyskusjach 
ustalono, Ŝe aktualna dzierŜawa będzie na 5 lat i opłata będzie wynosiła 18 tys. zł netto . 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr III/18/2010 w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy nieruchomości oznaczonych 
jako działki nr 134/2, 137/5 i 136/2 połoŜonych w miejscowości ŁęŜce, gmina Chrzypsko 
Wielkie. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych, którzy podjęli uchwałę bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 13 do protokołu z sesji. 
 
do p. 7 
  Wolne głosy i wnioski. 
 
Dyr. Przedszkola M. Ziółek – pytanie odnośnie cięć budŜetowych, my jako jednostka staramy 
się oszczędzać i oszczędności wydać na plac zabaw. Pytanie do Skarbnika i radnych czy w 
przyszłorocznym budŜecie moŜna powiększyć kwotę wydatków, Ŝeby dokończyć plac zabaw 
przy przedszkolu ? 
 
Skarbnik – przedszkole straciło max. 14 tys. zł. Plac zabaw jest uwzględniony w funduszu 
sołeckim. Uwaga do projektu budŜetu , nad którym będziemy dyskutować w styczniu. 
 
Wójt – z góry dziękuję z kredyt zaufania. W budŜecie konieczne było wiele zmian. Te środki, 
które zabraliśmy będziemy się starali zrekompensować. Jest mi przykro, ale Woj. Fundusz 
przysłuŜył nam się do tego. Jak powiedział kolega skarbnik to co zostało zabrane  ma dobre 
cele, de facto czytając literalnie uchwałę, wolne środki istniały. 



Dyr. Zesp. Szkół – czy dobrze zrozumiałem, Ŝe te środki będą do wykorzystania ? 
 
Skarbnik – tak. To jest śmieszna sytuacja, bo istnieją elixiry, a my ciągle nie mamy 
przyznanych środków na koncie. JeŜeli wejdą na konto , to moŜna wydawać. 
 
Radny Jurgowiak – Zespół Szkół się nie wypowiada, ale przedszkole tak. Pamięć Pani 
Dyrektor jest ulotna był przecieŜ duŜy remont w przedszkolu, na który wydano  
ok. 50 – 60 tys. zł , więc nie moŜna mówić, Ŝe pieniądze zostały zabrane. 
 
Dyr. Ziółek – ja nie prosiłam o te pieniądze, to miała być modernizacja , Pan był za tym Ŝeby 
zrobić porządnie. To ustaliła Rada Gminy. 
 
PoniewaŜ wyczerpano głosy w dyskusji, Przew. Rady Gminy poprosił o głos p. Mariana 
Rembacza, który odczytał swoje wiersze. 
 
do p. 8 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przew. Rady Gminy zakończył III sesję 
Rady Gminy Chrzypsko Wielkie. 
 
 
 
 
Protokołowała : 
 
M. Borowicz  
 
 
 
 


